
Protokół z posiedzenia 
Komisji Gospodarczej

Rady Miejskiej w Zabłudowie

 w dniu 24 maja 2016r 

W posiedzeniu uczestniczą:

• Komisja (zgodnie z załączoną lista obecności),

• Zastępca burmistrza – Wiesław Dabrowski,

• Inspektor marek Klimczuk,

• protokolant – Joanna Jakoniuk.

Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca Komisji – pani Teresa Teofilewicz.

Przystąpiono do przyjęcia porządku obrad.  Porządek obrad o n/w treści przyjęty został
przez komisję jednogłośnie.

1. Otwarcie posiedzenia;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Wydanie opinii do projektów uchwał:

a) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny;
b) w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy;
c) w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy;
d) w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy;
e) w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy;

4. Przedstawienie wniosku w sprawie inicjatywy lokalnej; 
5. Podsumowanie I etapu wizytacji świetlic wiejskich;
6. Zamknięcie obrad.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  dokonanie  darowizny  przedstawił
zastępca burmistrza. Pan Wiesław Dąbrowski  poinformował, że Powiat Białostocki wystąpił
z prośbą o dokonanie darowizny części działek: Nr 115/1, Nr 140/1, Nr 278/, Nr 143/1, Nr
276/1 w Gnieciukach, które będą przeznaczone jako część pasa drogi powiatowej Nr 1477B 
o przebiegu: Zabłudów – Gnieciuki – Sieśki – Ostrówki – droga 19.

Komisja w głosowaniu 7 głosów „za” wyraziła opinie pozytywna do projektu uchwały. 

W kolejnym punkcie obrad, Komisja przystąpiła do rozpatrzenia czterech projektów
uchwał  dotyczących  przedłużenia  umowy  dzierżawy  dotychczasowym  dzierżawcom
gruntów.



Każdy z projektów uchwał w sprawi9e wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy
został przez Komisję zaopiniowany jednogłośnie,  pozytywnie.

Inspektor ds. drogownictwa – pan Marek Klimczuk przedstawił wniosek w sprawie
inicjatywy lokalnej. Przedmiotem wniosku była naprawa drogi prowadzącej przez pola i łąki
do  zabudowań  kolonijnych  w  miejscowości  Folwarki  Małe  (  nr  dz.  309).  Kosztorys
inwestorski opiewał na kwotę 297000 zł. Wkład własny inicjatora oszacowano na 6000 zł  
i obejmował dostawę destruktu w ilości 70 ton oraz nakład pracy przy wycinaniu krzewów
zarastających pobocza drogi.

Radny  Paweł  Dobiecki  stwierdził,  że   Komisja  nie  miała  możliwości  zapoznania  się  
z wnioskiem wcześniej. Poddał w  wątpliwość zasadność oceny wniosku w sytuacji gdy nie
zostały  przydzielone mu punkty przez pracowników gminy w oparciu o zapisy  uchwały  
o inicjatywie lokalnej.

Podobnego zdania był  także radny Mariusz Turczewski,  który przypomniał Komisji,   że  
w  uchwale  odpowiedzialność  za  rozpatrywanie  wniosków  w  sprawie  inicjatywy  lokalnej
została scedowana na burmistrza. Sposób realizacji tego rodzaju przedsięwzięć będzie mogła
ocenić Komisja Rewizyjna.

Zastępca burmistrza wyjaśnił,  że powodem konsultowania wniosku z Komisją jest  wysoki
koszt zadania i duża dysproporcja pomiędzy kosztorysem inwestorskim a wkładem własnym
inicjatora.

Przewodnicząca  Komisji  –  mając  na  uwadze  stanowisko  przedstawione  przez  radnych  
 - oznajmiła, że Komisja nie zajmie stanowiska w sprawie wniosku dotyczącego inicjatywy
lokalnej. 

Przewodnicząca  Komisji   -  Teresa  Teofilewicz  przedstawiła  protokół  z  I  etapu
wizytacji świetlic wiejskich.

Radny  Mirosław  Galicki  zaproponował,  aby  z  wszystkich  etapów  wizytacji  świetlic
sporządzić jeden protokół podsumowujący poczynione obserwacje i przyjęte wnioski.

Przewodnicząca Komisji poparła stanowisko radnego Mirosław Galickiego i zwróciła się do
komisji , czy jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia z wyłączeniem części
dotyczącej wizytacji świetlic. 

Radny  Paweł  Dobiecki  zaproponował  aby  protokół  z  wizytacji  świetlic  rozszerzyć   
o szczegółowe  informacje dotyczące stanu technicznego i wyposażenia,. Poinformował, że
pełniąc  funkcję  radnego  we  własnym  zakresie  rozpoczął  inwentaryzację  tych  obiektów.
Radny zadeklarował, że mógłby udostępnić Komisji zebrane przez siebie materiały, po to by
ostatecznie  stworzyć  obszerną  szczegółową  inwentaryzację  popartą  dokumentacją
fotograficzną.   Z  dokumentem  takim  bez  przeszkód  będą  mogli  się  zapoznać  zarówno
pracownicy gminy jak i jej mieszkańcy. Radny uzasadnił, że dokumentacja taka jest istotna  
w sytuacji gdy gmina  stara się o środki z zewnątrz na remont tych obiektów. Taki wymiar



dokumentacji stawia również w dobrym świetle komisję wobec mieszkańców. Oznacza to, że
komisji generują potrzebne do rozwoju gminy dokumenty i opracowania.

Radna Dorota Brańska wyraziła przekonanie, że po przeprowadzonych oględzinach świetlic
wiejskich  należy  przyjąć   wnioski  dotyczące  ich  remontów.  Efekt  takiego  postępowanie
będzie  taki  sam  jak  proponowane  przez  radnego  Pawła  Dobieckiego  sporządzenie
inwentaryzacji i harmonogramów. Radna nawiązała do haromonogramu remontu i przebudów
dróg gminnych sporządzonego przez Komisje w 2015 roku i wyraziła przekonanie, że Rada
uchwalając  budżet   i  wskazując  inwestycje  nie  bierze  pod  uwagę  pozycji  dróg  
w harmonogramie.

W nawiązaniu do powyższej wypowiedzi Radny Paweł Dobiecki stwierdził, iż wbrew  takiej
ocenie sporo dróg z tego harmonogramu (7 pozycji na 23) wprawdzie nie w proponowanej
przez komisje kolejności ale zostało wprowadzonych do budżetu. Radny stwierdził, że jest  to
olbrzymi sukces Komisji Gospodarczej.  Nadmienił, że są to między innymi drogi Zwierki
 -  Zagruszany,  Kamionka  -  Borowiki,  Płoskie  -  Kamionka,  Zabłudów  -  Pasynki,  Żuki  
- Kudrycze czy Halickie Białostoczek. W tej sytuacji nie można mówić o całkowitym braku
roli tego harmonogramu na kierunek rozwoju drogownictwa na gminie.

Radny  Jan  Borowski  stwierdził,  że  świetlica  wiejska  w  Krynickich  była  od  wielu  lat
wizytowana przez Komisje rady i za każdym razem wskazywano na konieczność jej remontu.
Radny  wyraził  przekonanie,  że  pomimo  opracowywania  przez  różne  komisje
harmonogramów i innych dokumentów, wola wykonanie remontu świetlicy leży po stronie
burmistrza.

Radny Paweł Dobiecki oznajmił, że jeżeli w istocie jest tak jak twierdzi pan Jan Borowski,
 to funkcjonowanie komisji tylko na potrzeby opiniowania projektów uchwał jest niezasadne
i  należałoby  ją  rozwiązać.  Dodał,  że   mieszkańcom  i  burmistrzowi  trzeba  pokazać,  
że  Komisja  jest  potrzebna,  a   inwentaryzację  świetlic  należy  przeprowadzić  w  sposób
szczegółowy i łatwy do przyswojenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji dokonała
jego zamknięcia.

Przewodnicząca Komisji
Gospodarczej

Teresa Teofilewicz

Protokolant  
Joanna Jakoniuk


